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§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 

dagordningen 

 
Ordförande öppnade mötet och dagordningen godkändes 

 

§ 2. Val av justerare 

 
Lars Erik Karlsson och Lola Carlsson valdes att justera 

protokollet 

 

§ 3. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådets protokoll 2017-05-10 

 
§ 7. Övriga frågor 

Pensionärsrådet vill läsa förtroenderådens protokoll. Ordförande i 

Fruängsgårdens förtroenderåd kommer att maila protokollen till 

administrativ sekreterare Gunilla Olsson som sedan 

vidarebefordrar dem till pensionärsrådet. 

 

Protokoll från sammanträde med rådet för 

funktionshinderfrågor 2017-05-11 

 
§ 4. Nämndärenden 

Pensionärsrådet stödjer alla punkter i rådet för funktionshinders 

synpunkter på ”Kommunikationsprogram för Stockholms stad 

2017-2020”. 
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Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 

2017-05-16 

 
§ 9. Remiss av regeringens promemoria om förenklat 

beslutsfattande och särskilda boendeformer för äldre 

Pensionärsrådet stödjer hela KPR:s yttrande och vill särskilt 

betona vikten av att begreppet skälig levnadsnivå ändras till goda 

levnadsvillkor.  

 

§ 13. Redovisning av avslag på ansökningar inom 

äldreomsorgen. Äldreförvaltningen har gjort en redovisning av 

ansökningar, avslag, och domar inom verksamheterna vård- och 

omsorgsboende, servicehus, korttidsvård, hemtjänst och 

dagverksamhet. Siffrorna redovisas för åren 2010-2016. 

Pensionärsrådet vill ta del av denna redovisning. Sekreterare 

Gunilla Olsson tar fram redovisningen och distribuerar den till 

pensionärsrådet.  

 

§ 15 Riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 

äldreomsorg.  

Pensionärsrådet stödjer KPR:s yttrande. 

 

 

§ 4. Aktuell information från förvaltningen 

 
De första palliativa ombuden i Hägersten-Liljeholmen är nu klara 

med sin utbildning. Deras uppdrag är att handleda och vara ett 

stöd för sina kollegor. I sina examensarbeten har de tagit fram en 

handlingsplan för hur äldreomsorgen ska arbeta med den 

palliativa vården inom förvaltningens verksamheter. De som är 

klara med sin utbildning nu är undersköterskor, sjuksköterskor, 

arbetsterapeuter och sjukgymnaster som ska arbeta tillsammans i 

team. I höst ska hemtjänstpersonalen utbildas. 

 

Förvaltningens dietist ska utbilda hemtjänstpersonal i enklare 

matlagning. 

 

Glasade gångens restaurang, som ligger i Midsommarkransen,  

stänger på grund av renovering och Glasade gångens dagliga 

verksamhet måste evakueras. De kommer att tillfälligt flytta in i 

de stängda våningsplanen på Fruängsgården. Där kommer de att 

få gå i ”restaurangskola” och kanske praktisera i Fruängsgårdens 

restaurang.  
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Avdelningen för äldreomsorg är den enda avdelning inom 

förvaltningen där sjukfrånvaron sjunker. Den personal inom 

förvaltningen som är över 55 år har möjlighet att delta i ett 

träningsprogram med sjukgymnast. Syftet är bland annat att 

minska risken för belastningsskador.  

 

Äldreomsorgens ekonomi har förbättrats avsevärt. Vid årsskiftet 

fanns ett budgetunderskott på 19 miljoner. Nu är prognosen ett 

budgetunderskott på 9,9 miljoner. Särskilt hemtjänstens och 

beställarenhetens ekonomi har förbättrats. 

 
         

§ 5. Ärenden till stadsdelsnämnden 

 
Ärende 6, Redovisning av ansökningar och beslut om bifall och 

avslag inom servicehus och vård- och omsorgsboende 

 

Pensionärsrådet undrar hur domstolen motiverar de beslut som 

går emot stadsdelsnämnden och vill se en analys av domsluten.  

 

En förklaring till avslag på ansökan om servicehus kan vara att 

orsaken till ansökan är att personen bor 3 trappor upp utan hiss 

och därför önskar en mer tillgänglig bostad, vilket inte uppfyller 

kriterierna för att beviljas boende på servicehus. Pensionärsrådet 

påpekar att detta är en återkommande förklaring från 

förvaltningen och önskar få uppgifter om hur stor andel av 

avslagen som har denna bakgrund.  

 

Pensionärsrådet frågar om förvaltningen har någon uppsökande 

verksamhet för att nå de äldre som bor i trevåningshus utan hiss 

för att prata med dem om vikten av att planera sitt boende och 

informera om hur de kan ansöka om förtur hos 

bostadsförmedlingen. På äldreomsorgsavdelningen arbetar man 

med att utöka den uppsökande verksamheten och hitta effektiva 

och bra metoder för detta, säger Marja Kammouna. 

 

Den här redovisningen stämmer inte helt överens med 

revisionsrapporten. Pensionärsrådet undrar vad det beror på. 

Skillnaden beror på att man har analyserat statistiken noggrannare 

här säger Marja Kammouna. Exempelvis har man noterat om en 

och samma person ansökt och fått avslag flera gånger.  
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Ärende 14, Förslag till detaljplan för Fruängsgården mfl 

 

Pensionärsrådet avstyrker den del av förslaget som gäller 

punkthuset. Det är olämpligt att bygga på det enda grönområde 

som finns i närheten. 

 

 

§ 6. Aktuella och kvarstående frågor 

 
 Frågor till mötet med nämndens gruppledare den 15 juni 

Pensionärsrådet har kommit överens om att framställa dessa 

frågor och önskemål: 

1. En fortsatt utredning av bifall och avslag till 

biståndsbedömda äldreboenden efterlyses. En redovisning 

och analys av förvaltningsdomstolens motiveringar för sina 

beslut önskas. 

2. En kartläggning av undernäring hos äldre, både på 

äldreboendena och för dem med hemtjänst, önskas.    

3. Gåendes fallolyckor är ett mycket stort problem. Skulle 

ansvaret för snöröjning av stadsdelens trottoarer åtminstone 

på prov kunna överföras till stadsdelen? 

4. En samlad information om stadsdelens äldreomsorg med 

uppgifter om läge, prognoser, planer, ekonomi och 

prioriteringar önskas från politiker och tjänstemän två 

gånger per år.  

5. Hur ser stadsdelens tilldelning av medel för olika ändamål 

såsom barnomsorg och äldreomsorg etc. ut? 

Vilka fördelningsnycklar används d.v.s. på vilka grunder får 

stadsdelen tilldelning för äldreomsorg? Vilken frihet har 

stadsdelsnämnden att prioritera mellan olika ändamål?  

6. Inom hemtjänsten planeras en reform i riktning mot mindre 

detaljerad biståndsbedömning, s.k. ramtid. Vilka 

utbildningsinsatser för berörda personalgrupper planeras? 

Hur ska personal som är anställd hos privata utförare 

involveras? 
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 Birgitta Airas rapport om Fruängsgårdens mathållning 

Möjligheten för boende med demenssjukdom att välja mat 

beror till stor del på vilken personal som arbetar. Personalen 

behöver hjälpa den boende att välja och för att det ska 

fungera måste personalen känna till den boendes mat- och 

måltidsvanor. Detta fungerar dåligt när det är tillfälligt 

vikarierande personal.  

 

De boende ska erbjudas tre mellanmål, men det görs inte 

alltid, enligt Birgitta Airas iakttagelse. Fika på 

eftermiddagarna brukar alltid erbjudas, men när det gäller de 

övriga mellanmålen beror det på vilken personal som 

arbetar.  

 

Pensionärsrådet vill ha mer information om hur det ser ut 

med undernäringen hos äldre i stadsdelen. 

 

§ 7. Övriga frågor 

 

 Besök av parkingenjör Robert Lilja och diskussion om 

placering av utegym för äldre 
Avdelningen för samhällsplanering, som Robert Lilja tillhör, 

är tveksam till pensionärsrådets förslag om att placera 

utegymet i Aspuddsparken. Robert Lilja berättar att de har 

tagit fram statistik på hur många personer över 60 år som 

bor i de olika områdena i stadsdelen. Det är en utav 

faktorerna som påverkar bedömningen av var det är 

lämpligast att anlägga ett utegym. Det är också viktigt att det 

är lätt att ta sig till platsen. Det måste vara nära allmänna 

kommunikationer. Robert Lilja och pensionärsrådet 

diskuterar olika platser i stadsdelen.  

 

Ordföranden ifrågasatte argumentationen om antalet äldre i 

olika delar av stadsdelen och fann det märkligt att man från 

förvaltningens sida först ber pensionärsrådet om förslag på 

placering och utformning av utegymet och sedan bortser 

från pensionärsrådets enhälliga beslut i frågan. Några 

sakliga skäl varför en annan placering än Aspuddsparken 

skulle vara mer lämplig har inte framkommit. 

Aspuddsparken har en förhållandevis central placering i 

stadsdelen Hägersten-Liljeholmen och god tillgänglighet via 

kollektiva kommunikationer. Där finns en mycket lämplig 
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yta för gymets placering och parken är ett mycket populärt 

besöksmål för folk i olika åldrar, både från stadsdelen som 

helhet och från andra delar av staden. 

 

 Pensionärsrådet önskar att de besök av inbjudna gäster som  

planerades i början av året och inte har blivit av än, 

genomförs efter sommaren. Förslag på personer som kan 

bjudas in är förvaltningens dietist Linnea Svalfors, 

beställarenhetens chef Kerstin Malmport och MAS Agneta 

Blomkvist.  

 

 

§ 8. Nästa sammanträde 

 
Nästa sammanträde blir den 23 augusti 2017 kl.14:00  

med förmöte kl.13:00.  

 

§ 9. Sammanträdet avslutas 

 
   Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed 

sammanträdet avslutat. 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

     

 

 

 

 

 

 

    

 

 

 


